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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kozma Ákos, alapvető jogok biztosa 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Elég biztonságosak-e hazai játszóterek és 
csúszdaparkok?" 

Tisztelt Biztos úr!

Budapest XVI. kerületében a Reformátorok terének felújítása során új játszóteret adtak át a tavalyi 
év októberében. Néhány nap alatt bebizonyosodott azonban, hogy egyáltalán nincs minden rendben 
a beruházás körül.

A szülők ugyanis a csúszdákat használó gyermekeik súlyos sérüléseiről számoltak be. Az egyik 
édesapa elmondta, hogy bár kislánya csak öt percet töltött a játszótéren, az első csúszás során 
sípcsonttörést szenvedett. Egy másik lánynak a térde sérült meg, melynek gipszelés lett a vége, de 
akadt olyan is, akinek a foga tört ki.

Igen sok gyermeknek kellett ahhoz megsérülnie, hogy az illetékesek egyáltalán foglalkozzanak a 
történtekkel és felvegyék a szülőkkel a kapcsolatot. Mivel a balesetek februárban újra kezdődtek, 
már a hivatal sem tehetett úgy, mintha semmi sem történt volna. A csúszdaparkot sokáig vizsgálták, 
némileg átépítették, de a problémát elhárítani továbbra sem sikerült.

Az ügy a helyi képviselő-testület ülésén is téma volt, én magam az Országgyűlés ülésén intéztem 
kérdést a Belügyminisztérium képviselőjéhez. Államtitkár úr azonban gyakorlatilag a kerület 
polgármesterének álláspontját ismételgette, miszerint a csúszdák minden szabványnak megfeleltek. 
Ez a válasz azonban nemhogy a sérülést szenvedett gyerekeket és szüleiket, de még engem sem 
nyugtatott meg. Teljesen világos, hogy a csúszdák túl gyorsak, túl élesek a kanyarok és ezért nagy 
erővel dobálják a gyerekeket. Ez okozza a töréseket és zúzódásokat is.

Az eset már messze túlmutat a XVI. kerület határain. Át kell tekintenünk a játszótereinket és a hazai
szabályozást. Nem engedhetjük, hogy hasonló eset máshol is előfordulhasson.



Az elmondottakra tekintettel kérdezem tisztelt Biztos urat:

1. Elfogadhatónak tartja-e a sérülések után a gyermekek jogainak őreként azt az érvelést, hogy a 
csúszdák megfeleltek a szabványoknak?

2. Indokolt-e a fellépés a gyermekeink biztonsága érdekében a játszótereket érintő szabványok 
módosítása kapcsán?
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